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Объект  исследования: социальные  представления  (СП).  Предмет  исследования:  СП 
белорусских студентов гуманитарных специальностей о психологической помощи (ПП). 
Цель  исследования:  выявить  представления  студентов  белорусских  вузов  о 
психологической помощи.  Основные результаты:  выявлена структура СП студентов  о 
ПП  и  психологе,  описано  своеобразие  представлений.  Ядро  представлений  о  ПП 
образовано элементами, отражающими процесс лечения психического расстройства. Зона 
периферии  –  элементами,  связанными  с  процессом  взаимодействия  врача  и  пациента. 
Ядро  структуры  СП  о  психологе  составляют  преимущественно  личностные  и 
внешнеповеденческие  характеристики.  Зону  периферии  –  элементы,  отражающие 
профессиональную деятельность психолога. Отмечен противоречивый характер ожиданий 
касательно сферы оказания ПП, причинах обращения к специалистам,  недостаточность 
знаний о видах ПП и их назначении, отождествление ПП с медицинской.
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Perceptions  of  psychological  assistance  of  humanitarian  speciality  students:  abstract  to  the  
research paper / Anna S. Kvasova ; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of  
Psychology ; scientific director J. G. Frolova.

Object  of  research:  social  representations  (SR).  Subject  of  study:  SR  of  Belarusian 
humanitarian  speciality  students  about  psychosocial  assistance  (PA).  Objective:  to  reveal 
students' representations about psychological assistance. Main results: the structure of students’ 
SR about PA is revealed, described the peculiarity of SR. Core concepts of PA are formed by 
elements, reflecting the process of treatment of mental disorders. Periphery’s area - elements 
associated with the process of the physician-patient interaction. Core structure of SR comprise, 
mainly,  personal  and  behavioral  characteristics.  Periphery’s  area  -  elements  reflecting  the 
professional activity of the psychologist.  Marked by the contradictory nature of expectations 
regarding service delivery PA, causes recourse to specialists, the lack of knowledge about the 
kinds of PA and their appointment with a medical identification of PA.
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